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Jazyk, ktorému rozumiem

...a Duch Svätý naplnil všetkých, takže začali hovoriť inými jazykmi, ako im Duch 
dával hovoriť. 5 A boli vtedy v Jeruzaleme Židia, zbožní mužovia zo všetkých 
národov pod nebom. 6 A keď povstal ten zvuk, zbehlo sa mnoho ľudí a žasli, že 
počuli apoštolov hovoriť každý vo svojej reči. Skutky 2:4-6

Kľúč k významu prečítaných veršov nájdeme v poslednej vete druhej kapitoly: „A Pán 
pridával na každý deň tých, ktorí boli zachránení.“ (Sk 2,47).  Chýbala tu ešte cirkev. Bez 
zoslania Ducha Svätého by nebolo ani cirkvi, ani kresťanov. Kresťanstvo by začalo i skončilo 
prvou generáciou Ježišových učeníkov. Udalosti narodenia, smrti a vzkriesenia Ježiša 
Krista by zapadli prachom zabudnutia. To, že nezapadli, za to vďačíme práve Duchu 
Svätému a Jeho prítomnosti vo svete. Preto Duch Svätý a cirkev patria nerozlučiteľne k sebe. 
Je to vyjadrené aj v apoštolskom vierovyznaní: „Verím v Ducha Svätého, v svätú cirkev 
všeobecnú.“

Z dnešného prečítaného textu vyzdvihnem dve veci. Tou prvou je, že „Duch Svätý 
naplnil všetkých“. Cirkev nie je a ani nemá a nemôže byť elitnou skupinou, ktorá je tvorená 
privilegovanými ľuďmi. Cirkev vďaka konaniu Ducha Svätého je otvoreným domovom 
pre všetkých ľudí, všetky národnosti, všetky vekové skupiny. Pán Ježiš cez Ducha Svätého
otvoril dvere do Božieho kráľovstva všetkým ľuďom. A Duch Svätý je darom, ktorý 
prijímame v plnosti v okamihu svojho znovuzrodenia. V okamihu, keď vyznáme Pána Ježiša 
ako svojho Spasiteľa. Keď v Neho uveríme. Slová o tom, že Duch Svätý naplnil všetkých, sú 
povzbudením pre cirkev, pre nás, aby sme dovolili Duchu Svätému formovať nás, napĺňať nás
svojimi darmi a prinášať v tomto svete Jeho ovocie. Naplnenie Duchom Svätým znamená 
dostať silu k svedectvu a k službe. Božím Slovom nie sme vyzývaní k tomu, aby sme sa 
nechali pokrstiť Duchom Svätým, pretože to koná Boh. On je ten, ktorý nás krstí svojim 
Duchom vo chvíli, keď uveríme v Jeho Syna. Sme ale povzbudzovaní k tomu, aby sme boli 
každodenne naplňovaní Duchom Svätým, pretože každý deň potrebujeme dostávať Jeho moc 
aby sme účinne slúžili Bohu a zvestovali evanjelium. Iba tak sa môžu naplniť slová o raste 
cirkvi vo svete, o tom, že Pán bude na každý deň pridávať tých, ktorí boli zachránení. 

Ako na to? To je to druhé, o čom chcem hovoriť. „...počuli hovoriť apoštolov, každý vo 
svojej reči.“ (v.6). Neviem, koľkí z nás tu vedia okrem slovenského jazyka aj nejaký iný jazyk
tak, že sa v ňom vedia dorozumieť. Žiaľ, naše jazykové bariéry majú niekde svoj počiatok 
v okamihu zmätenia jazykov pri stavbe babylonskej veže. Táto jazyková bariéra bola Božou 
odpoveďou na pýchu a namyslenosť ľudí a bola dôvodom ich rozdelenia. Dodnes vnímame 
v jazykovej bariére jeden z problémov dnešnej spoločnosti. Aj keď sa snažíme o hľadanie 
nejakého spoločného jazyka, ako napr. používanie angličtiny. 

Pri zoslaní Ducha Svätého dochádza k nadprirodzenému odstráneniu jazykovej 
bariéry na znamenie, že všetky bariéry, ktoré rozdeľujú ľudí vo svete, v cirkvi už 
rozdeľovať nebudú. Cirkev bude a má byť miestom, kde padajú všetky predsudky, 
rozdelenia, bariéry. Kým Boží trest pri stavbe babylonskej veže ľudí rozdelil, Božie 
požehnanie v podobe zoslania Ducha Svätého ľudí zjednotilo. Božie Slovo nám prináša 
svedectvo o tom, že ľudia počuli chváliť Boha a rozumeli tomu. 

Pán Boh zoslal svojho Ducha preto, aby ľudia poznali, že evanjelium je pre celý svet. Pán
Boh chce rozprávať ku každému človeku jeho jazykom, ktorému rozumie, aby mohol počuť 
o spasení v Ježišovi Kristovi. Dôraz knihy Skutkov je práve v nesení evanjelia „až do 
posledných končín zeme.“  



Je to vôbec možné? V dnešnej dobe je registrovaných približne 7000 jazykov, ktorými sa 
na svete hovorí. Zdá sa nám nemožné, aby sa Božie Slovo dostalo ku všetkým ľuďom? 
A predsa Pán Ježiš hovorí učeníkom „až do posledných končín zeme“. Inými slovami – Božie
Slovo nepozná hranice a nájde si cestu aj k tým najposlednejším. Cirkev je prostriedkom 
nesenia Božieho slova. My sme tí, ktorí majú Božie slovo zvestovať tomuto svetu. 

V roku 1942 William Cameron Townsend založil misijnú spoločnosť Wycliffových 
prekladateľov Biblie. Townsend pochopil nevyhnutnosť prekladu Biblie, keď pôsobil ako 
misionár medzi Indiánmi z kmeňa Cakchiquel v Guatemale. Počas svojej služby totiž musel 
čeliť vážnej výzve. Jeden z Indiánov sa ho raz spýtal: „Ak je tvoj Boh taký všemocný, prečo 
nedokáže hovoriť mojou rečou?“ Townsend si uvedomil, že každý muž, každá žena a každé 
dieťa by malo mať možnosť čítať Božie slovo vo svojom rodnom jazyku. Založil organizáciu 
Wycliffe Bible Translators International, ktorá od roku 2000 pôsobí aj na Slovensku. Jej 
poslaním je preložiť Bibliu do všetkých známych jazykov, aby sa Božie Slovo dostalo naozaj 
až do posledných končín zeme. 

Warren Wiersby vo svojom komentári k Skutkom apoštolským napísal: „Tento svet 
nezmeníme kritizovaním, ani tým, že sa mu prispôsobíme, ale životmi plnými Ducha Svätého, 
ktorý je pripravený pôsobiť v nás tak, aby naše svedectvo svetu o Kristovi bolo dostatočne 
účinné. Jediný jazyk, ktorý pri tomto svedectve vieme používať, je jazyk lásky. Každý iný jazyk
bariéry neodstraňuje, ale stavia stále nové. A to by bolo popretie udalosti zoslania Ducha 
Svätého. Iba jazyk lásky je zrozumiteľný všetkým ľuďom na svete.“ 

Ak nám svätodušné sviatky majú čo povedať, potom je to pripomenutie toho, že Duch 
Svätý bol daný aj nám a my sme tí, ktorých chce aj dnes použiť na nesenie zvesti evanjelia 
v tomto svete. Dáva nám k tomu jedinečný nástroj a tým je jazyk lásky. Naučme sa ním 
hovoriť. Prosme v modlitbe každý deň: Pane, nauč i nás hovoriť nadprirodzeným jazykom, 
ktorý je jazykom lásky! Amen. 


